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§ 1
Val av justerare 

Beslut 
Ledamoten Magnus Waller (S) valdes att tillsammans med 
ordföranden Petra Gardos Ek (M), justera dagens protokoll.
 
Justeringen äger rum den 28 maj 2020.
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§ 2
Anmälan av övriga frågor och fastställande av 
dagordning 

Beslut 
Ledamoten Viktor Gustafsson (V) anmälde en skrivelse om ökad 
information om läget inom äldreomsorgen i stadsdelen mot 
bakgrund av coronapandemin.
 
Dagordningen fastställdes med ovannämnt tillägg.

Sida 4 (17)



Norrmalms stadsdelsnämnd Protokoll nr 5/2020

2020-05-28

§ 3
Information från förvaltningen 
Avdelningschefen Maria Härenstam informerade om följande:
 
-Ferie jobb
-Lägesbild kring hanteringen av coronakrisen
-Invigning av Sergels torg den 3 juni 2020 kl. 11:00
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§ 4
Medborgarförslag - Främjande av issport på Norrmalm 
NORR 2020/190

Beslut 
Nämnden överlämnar medborgarförslaget till förvaltningen för 
beredning.

Sammanfattning av ärendet 
Den 12 december 2019 inkom det ett medborgarförslag om 
främjande av issport på Norrmalm. Norrmalms stadsdelsförvaltning 
föreslår att nämnden beslutar att överlämna medborgarförslaget till 
förvaltningen för beredning.

Handlingar i ärendet
 295568 Inkommet medborgarförslag om främjande av 

issport på Norrmalm
 NORR 2020/190-1 Medborgarförslag - Främjande av issport 

på Norrmalm
 NORR 2020/190-3.1 Kopia av §4 den 28 maj 2020, 

Norrmalms stadsdelsnämnd Medborgarförslag - Främjande 
av issport på Norrmalm
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§ 5
Medborgarförslag ang. klätterställning 
NORR 2020/202

Beslut 
Nämnden överlämnar medborgarförslaget till förvaltningen för 
beredning.

Sammanfattning av ärendet 
Den 20 april 2020 kom det in ett medborgarförslag till Norrmalms 
stadsdelsnämnd avseende en klätterställning. Förvaltningen föreslår 
att nämnden beslutar att överlämna medborgarförslaget till 
förvaltningen för beredning.

Handlingar i ärendet
 295578 Medborgarförslag om klätterställning Sabbatsberg
 NORR 2020/202-1 Medborgarförslag ang. klätterställning
 NORR 2020/202-3.1 Kopia av §5 den 28 maj 2020, 

Norrmalms stadsdelsnämnd Medborgarförslag ang. 
klätterställning
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§ 6
Tertialrapporter för Norrmalms stadsdelsnämnd 2020 
NORR 2020/262

Beslut 
1. Norrmalms stadsdelsnämnd godkänner förslaget till 

tertialrapport 1 för 2020 med helårsprognos och bilagor.
2. Nämnden godkänner reviderad lokal handlingsplan mot 

våldsbejakande extremism 2020.
3. Nämnden begär ökad investeringsbudget om 1,7 mnkr 

avseende trygghetsinvesteringar.
4. Beslutet förklaras omedelbart justerad.

Sammanfattning av ärendet 
Förvaltningen har redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 
2020-05-25.

Särskilda uttalanden
Ledamoten Magnus Waller (S) anmälde följande särskilda 
uttalande:
 
Vi socialdemokrater på Norrmalm ser behovet av ett Stockholm 
som håller samman. Lyfter vi blicken och tittar förbi Norrmalms 
förutsättningar konstaterar vi snabbt att det finns andra stadsdelar 
som har mycket större utmaningar men saknar resurser. Inte minst 
märks detta i tider av Coronapandemin.
Vi vill se en politik som fortsatt kommer sträva efter en 
sammanhållen stad. Vi gör det i förvissningen om att det inte är 
genom ökade klyftor som vår stad blir bättre. Tvärtom är vi 
övertygade om att vi blir starkare tillsammans.
Redan förra året var det tydligt att många stadsdelsnämnder fick 
betala priset för skattesänkningen genom mycket begränsade 
budgetar. Den bilden bekräftas nu när flera stadsdelar får sämre 
förutsättningar att klara av sin verksamhet trots att det är där som 
många av stadens stora utmaningar finns. Vi oroar oss starkt för 
denna utveckling och förordar istället en politik som sätter 
sammanhållning och solidaritet före stora skattesänkningar.
När det gäller situationen på Norrmalm så kan vi konstatera att 
förvaltningen har gjort ett bra arbete för att klara de utmaningar vi 
står inför med hänsyn till Corona. Vi vill uttrycka vår respekt och 
tacksamhet för detta. Personalen har genom sitt arbete gjort 
enastående insatser för att alla ska kunna ta sig igenom krisen med 
hälsa och säkerhet. De förtjänar de bästa förutsättningar för detta 
arbete. Något som staden inte alltid lyckats ge dem. Politiken måste 
nu riktas in på det.
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Tertialrapporten för januari till april år 2020 ska redovisa för hur 
och i vilken omfattning nämnden bidrar till att uppfylla 
kommunfullmäktiges mål, det ekonomiska utfallet, samt en prognos 
för helåret.
Det är glädjande att se hur vår verksamhet, trots de ekonomiska 
förutsättningar den blågröna majoriteten ålagt dem, gör sitt bästa för 
att kunna leverera en välfärd av hög kvalitet till stadsdelens 
invånare.
Trots detta så finns det anledning till oro inom flera områden. 
Speciellt gäller detta när det kommer till äldreomsorgen, som 
drabbats hårt under just de aktuella månaderna.
Under pandemin har personalfrågan rätteligen blivit högaktuell. 
Personalkontinuiteten har visat sig vara avgörande även i denna 
krissituation. Den orimligt höga andelen timanställda inom 
äldreomsorgen måste minska. Även ur smittskyddssynpunkt är detta 
avgörande.
Bra arbetsvillkor och fasta anställningar med heltid som norm är 
inte bara nyckelfaktorer när det gäller att kunna rekrytera utan också 
för att behålla medarbetares kompetens. En hög personalkontinuitet 
i verksamheterna bidrar i stor grad till att staden ska kunna 
bibehålla och utveckla en hög kvalitet i välfärden. Vi måste skapa 
förutsättningar för dem som redan arbetar inom vård, omsorg och 
förskola att vilja, orka och kunna arbeta kvar. Otrygga anställningar 
kommer varken leda till ett hållbart arbetsliv eller en högre kvalitet 
för den enskilde. Inte heller kommer de innebära att fler att lockas 
till att vilja arbeta med vård och omsorg.
Grundbemanningen behöver öka, för att minska användningen av 
timanställningar, för att höja kvaliteten och för att förbättra 
arbetsmiljön.
Vi har tidigare presenterar förslag på bemanningsenhet, med 
fastanställda heltidsvikarier som ska kunna täcka upp då ordinarie 
personal är frånvarande, vilket kommer att underlätta 
kompetensutveckling och minska den administrativa bördan med att 
ringa in och introducera ny personal i verksamheten. Vi ser nu hur 
staden förstärker med personal och inrättar personalpooler. En 
annan aspekt på bra arbetsvillkor inom hemtjänsten är att 
personalen har arbetskläder och tillgång till skyddsutrustning när så 
behövs.
Med anledning av pågående pandemi har stadsledningskontoret 
beslutat att stadens medborgarundersökning inte ska genomföras år 
2020, vilket är något vi ställer oss kritiska till. Det kan mycket väl 
vara så att de svar man får sticker ut på grund av den pågående 
Coronapandemin. Men vi menar att det är väldigt viktigt att i just ett 
sådant läge få reda på medborgarnas erfarenheter och synpunkter.
Feriejobben är i fara. Anledningen till att målen inte kommer att nås 
är att vård- och omsorgsboenden, förskolor och LSS-boenden inte 
kan ta emot några unga i sommar. Dock finns det alla möjligheter 
att erbjuda unga jobb i t.ex. parkarbete och offentliga miljöer och vi 
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vill uppmana förvaltningen att vara kreativ när det gäller att hitta 
ersättningsjobb för dem som försvunnit.
Detta är endast några områden där vi ser kommande utmaningar. Vi 
följer självklart förvaltningens arbete noggrant och vi är övertygade 
om att det nu mer än på länge behövs en politik som sätter 
solidariteten i första rummet.
 
Ledamoten Viktor Gustafsson (V) anmälde följande särskilda 
uttalande:
Den rådande corona-pandemin har haft en stor påverkan på hela 
samhället och vi vet ännu inte hur situationen kommer att utvecklas 
under sommaren eller till hösten. Många verksamheter klarar sig 
igenom denna tid men om det blir mer långvarigt kan effekterna bli 
mycket större. Det både har och kommer att få stor påverkan på 
stadsdelsnämndens
ansvarsområde. Något som pandemin har visat är behovet och 
vikten av en stark och hållbar offentlig sektor. Det är det offentliga 
som hållit uppe många privata företag för att säkerställa att 
pandemin inte får än större ekonomiska konsekvenser. Och det är 
det offentliga som ser till att det finns allt från förstärkningsteam 
inom hemtjänsten till förskola under sommaren för all den personal 
inom vården som kanske inte kommer att kunna ta ut sin semester.
Det är tydligt att förvaltningen och alla medarbetare i stadsdelens 
verksamheter har haft en tung uppgift att hantera problemen som 
sammanhänger med coronakrisen, och de har arbetat för att möta 
krisens effekter på ett föredömligt sätt – det tackar vi för.
De dagliga rapporterna från stadsdelsdirektören har visat att 
personal inom vård och omsorg har en mycket ansträngd 
arbetsmiljö. Situationen har väckt många angelägna frågor inte 
minst om äldreomsorgen och hur den är organiserad och under vilka 
förutsättningar personalen arbetar. En central fråga vad gäller 
äldreomsorgen är hur den långsiktiga planeringen ser ut. En god 
beredskap är central inför risken med en återkommande 
viruspandemi; god tillgång till material, skyddskläder, 
personaltäthet och personalkontinuitet behöver systematiseras och 
integreras.
Personalsituationen inom äldreomsorgen aktualiserar också frågan 
om behovet av en bemanningsenhet i stadsdelen, detta för att 
garantera personalförsörjning och reducera antalet tillfälliga och 
osäkra timanställningar. Det är därför glädjande att förvaltningen 
inrättat en personalpool för sex månader – men den bör behållas och 
formaliseras som fast modell i framtiden. Arbetskläder – som kom 
personalen till dels först under krisen – bör vara ett krav 
fortsättningsvis för personal inom hemtjänst och på äldreboenden, i 
enighet med Socialstyrelsens föreskrifter om basala hygienrutiner. 
Krav på utbildning i hygienrutiner, tillgång till skyddsutrustning 
och arbetskläder behöver alltid ställas i upphandlingar inom 
äldreomsorgen.
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Coronapandemin har skapat stark osäkerhet och oro bland 
personalen, både ur skyddssynpunkt men också med tanke på 
anställningsförhållanden. Det måste vara angeläget för personalen 
att aktivt få delta i organiserandet av arbetet; få diskutera, ta upp 
kritik, oro, osäkerhet. Tid för detta bör avsättas regelbundet, och då 
blir frågan om, och i så fall hur, detta sker.
Coronakrisen har skapat en hel del oro och osäkerhet bland 
medborgare, också via medias olika reportage och debatter om de 
äldres utsatthet. Nämnden bör möta detta genom konkret och 
problematiserande information till medborgarna, öppna upp för 
digitala möten, frågestunder och diskussioner. Detta kan dessutom 
föra det goda med sig att stadsdelens nämnd och förvaltning blir 
mindre anonym för allmänheten än hittills och stärker 
stadsdelsnämnden som demokratisk institution. 
Barnomsorgen har också drabbats av coronakrisen, vissa 
verksamheter har dragits ner eller stängts. Frågan är hur detta har 
påverkat förskoleverksamheten i stort på Norrmalm.  Det framgår 
att man har försökt jämka tider och barngruppsstorlekar för att klara 
eventuell personalbrist. Därför bör återigen tidigare förslag om 
vikariepool tillsammans med Östermalm tas upp på allvar. Med 
tanke på fortsatt risk för virusspridning under hösten, och i 
framtiden, bör frågan om att arbeta för mindre barngrupper och 
stabil vikariepool vara en prioritet.
En medborgarundersökning har inte gjorts och vi vill framhålla 
vikten av en sådan och uppmanar till att en sådan undersökning 
genomförs.
Slutligen vill vi ta upp stadens arbete för att minska utsläpp av 
växthusgaser, vilket förstås är positivt. I sammanhanget framhålls 
att kommunens fordonsbränslen ska vara/är miljövänliga. Det är bra 
men dessa fordon utgör ju en mindre del av all trafik. Man skulle 
vilja se att nämnden arbetar mer tydligt för att minska den privata 
biltrafiken i Norrmalm. Likaså att parker och olika utemiljöer, inte 
minst för barn, utökas.
 
Ledamoten Julian Kroon (SD) anmälde följande särskilda uttalande:
I rådande tider med Covid-19 och det hårda slag mot ekonomin det 
medför anser vi Sverigedemokrater att det bör vara av största vikt 
att se över möjliga besparingar. I dess ställe bör det satsas på 
långsiktighet och försiktighet för att garantera en god 
levnadsstandard.
I och med Covid-19 och de ekonomiska konsekvenser som varsel, 
uppsägningar och förändrade arbetssätt kan allt fler människor 
behöva ansöka om ekonomiskt bistånd. Det är 
Sverigedemokraternas uppfattning att projekt som varken tillhör 
kärnverksamheten eller bedöms vara av akut behov tillfälligt skjuts 
på framtiden, för att garantera att medborgarna får del av de mest 
angelägna tjänsterna.
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Handlingar i ärendet
 294566 Tertialrapport 1 2020 uppdatering.docx
 294273 Bilaga 1 - SDN 09 uppdatering
 292946 Bilaga 2 - Verksamhetsvolymer 2020 april
 292947 Bilaga 3 Norrmalm Handlingsplan valdsbejakand
 292948 Bilaga 4a - Ansokan medel for trygghetsskapan
 292950 Bilaga 5.1a - Uppfoljning klimatinvesteringsp
 292951 Bilaga 5.1b - Uppfoljning klimatinvesteringsp
 292952 Bilaga 5.1c - Uppfoljning klimatinvesteringsp
 294274 Norrmalm Bilaga 4b - Ansokan medel for 

trygghetsskapan uppdatering.docx gäller
 NORR 2020/262-1 §6 den 28 maj 2020, Norrmalms 

stadsdelsnämnd Tertialrapporter för Norrmalms 
stadsdelsnämnd 2020
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§ 7
Anmälan av ärenden beslutade på delegation för 
Norrmalms stadsdelsnämnd 2020 
NORR 2020/55

Beslut 
Ärendet läggs till handlingarna

Handlingar i ärendet
 292995 Anmälan av ärenden beslutade på delegation per 

2020-05-28
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§ 8
Inkomna och upprättade handlingar 

Beslut 
Ärendet läggs till handlingarna

Sammanfattning av ärendet 
Inkomna upprättade handlingar vid Norrmalms
stadsdelsnämnd under perioden 2019-04-09 till 2020-05-18
redovisades genom utdrag i ärendehanteringssystemet eDok.
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§ 9
Protokoll från förvaltningsgruppen 

Beslut 
Ärendet läggs till handlingarna.

Sammanfattning av ärendet 
Protokoll fört vid sammanträde med förvaltningsgruppen
den 20 maj 2020 anmäldes.
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§ 10
Övriga frågor 

Beslut 
Skrivelsen besvaras muntligt på sammanträdet. Ledamoten Viktor 
Gustafsson (V) ansåg skrivelsen besvarad.

Sammanfattning av ärendet 
Ledamoten Viktor Gustafsson (V) anmälde följande skrivelse:
 
Skrivelse om ökad information om läget inom äldreomsorgen i 
stadsdelen mot bakgrund av coronapandemin.
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§ 11
Borttagen på grund av sekretess 
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